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Vanhusneuvoston kokous 

Aika Torstai 24.10.2024 klo 9–11.10 

Paikka Kaupungintalo, Kaupunginhallituksen kokoushuone, 
Raatihuoneenkatu 9 

Läsnä   Leena Sorjonen, puheenjohtaja  
Lars Heinonen 
Ritva Karvonen, varajäsen 
Hilkka Knuuttila 

  Ove Blomqvist 
  Anja Luoma 
  Soili Koskelainen 

Sirpa Hopeamaa, sihteeri 
 
 
Poissa  Carl-Johan Numelin 
  Kirsti Hiltunen 
  Ros-Mari Aarttila 
  Benita Ahlnäs, varajäsen 
   

 
 
Käsitellyt asiat: 
  

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9.02. 

 
2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

3. Pöytäkirjantarkastajien valinta 
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Ove Blomqvist ja Anja Luoma. 

 
4. Esityslistan hyväksyminen  

Hyväksyttiin esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
 

5. Yhteisöllinen asuminen/ Kaupunkisuunnittelun päällikkö Jarkko 
Lyytinen ja toimitilajohtaja Mikko Silvast 

 
Silvast edustaa rakennettuja kiinteistöjä ja Lyytinen kaavoitustyötä. 
Molemmat korostivat, että kaupungin rooli on toimia nimenomaan 
mahdollistajana eli kaavoituksen ja tonttien luovutuksen kautta 
mahdollistaa kaupallisten toimijoiden kohteiden toteutumisen. 
Porvoo kaupunkina ei ole toteuttajana myöskään yhteisöllisen 
asumisen kohteissa, mutta toki omalta osaltaan vaikuttaa 
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myönteiseen lopputulokseen. Lyytinen kertoi, että tontteja järjestyy, 
jos löytyy toimija. 
Työnimellä Virkkulankylä suunniteltu Lundinkadun päässä oleva 
kohde on tällä hetkellä epävarmassa tilanteessa. Porvoo hakee 
uusia asetelmia, että projektissa päästäisiin eteenpäin. Silvast 
totesi, että Johannisbergin alue olisi sopiva paikka myös 
yhteisölliseen asumiseen, olemassa olevia rakennuksia 
hyödyntäen. Tällä hetkellä rakennukset ovat pääsääntöisesti 
tyhjillään, paria lyhytaikaista majoitusta tarjoavaa kohdetta lukuun 
ottamatta. Rakenteet ovat kunnossa, vaikkakin remontoitavaa 
taloissa toki riittää. Johannisbergin aluetta yritetään edistää 
aktiivisesti, toki se vaatii Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen vahvaa 
mukaantuloa ja panostamista. Hyvinvointialueen taloudelliset 
vaikeudet ovat kuitenkin selvillä.  

 
Hilkka Knuuttila korosti sitä, että tarvitaan sellaista yhteisöllistä 
asumista, joka sopii kenelle tahansa ikäihmiselle, riippumatta 
palvelun tarpeesta. Tällaisia kohteita toteutetaankin monille 
paikkakunnille. Silvast totesi tähän, että suunnitelmat perustuvat 
aina kaupallisen toimijan visioihin, toki hekin varmasti haluavat 
toteuttaa mahdollisimman erilaisia asumismuotoja ja palveluja. 
Lyytinen lisäsi, että tarvitaan sekä yksikerroksisia rakennuksia että 
kerrostaloja. Kerrostalojen suhteen on huomioitava, että rakentaja 
haluaa kannattavuuden näkökulmasta vähintään 5-kerroksisia 
kerrostaloja, koska laki velvoittaa rakentamaan hissin jo 3-
kerroksiseen kerrostaloon ja tämä vaatimus tuo aina isoja 
lisäkustannuksia. 
 

 
6. Ikäviisaat palvelut Porvoon kirjastoihin: uuden hankkeen esittely ja 

ideoita yhteistyön muodoksi/ projektikoordinaattori Tomi Lassi 
 

Tomi Lassi toimii helmikuun loppuun asti Porvoon kirjastossa 
projektikoordinaattorina AVI:n rahoittamassa Ikäviisaat palvelut 
Porvoon kirjastoihin/Åldersvänliga tjänster i Borgå bibliotek  
-projektissa. Lassi totesi, että kirjaston palvelut ovat paljon 
muutakin kuin kirjojen lainaamista. Projektissa kartoitetaankin 
ikäihmisten tarpeita: miten kirjasto palvelee ikäihmisiä paremmin?  
 
Lassi mainitsi kirjaston palveluista seuraavia: 
- Kirjaston tilat ovat maksutta yhdistysten varattavissa kirjaston 

aukioloaikojen puitteissa (varaus soittamalla tai asiakaspalvelun 
kautta), tiloja on kolme kappaletta (6/12/24 hengen huoneet). 

- Digineuvonta on jo vakiintunutta palvelua. 
- Kirjastoaineiston kotipalvelu (eli kotiin kuljetus). 
- Kirjaston paja, jossa mm ompelukone, kankaanpainanta, 3D-

tulostus, rintanappikone, laminointikone). 
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Vanhusneuvosto antoi seuraavia ehdotuksia Lassille projektiin: 

- Tomin kannattaa vierailla IKIS-tuvassa kysymässä mielipiteitä 
- Professori Sirkka-Liisa Kivelää suositeltiin luennoitsijaksi 
- Senioreille suunnattuihin tapahtumiin kannattaa järjestää kysely 
- Kyselyt eri eläkeläisyhdistysten puheenjohtajille 
- Runosta laulunsanoiksi -tapahtumahetki 
- Vaihtuvat näyttelyt (todettiin että sellaisia kirjastossa jo on) 
- Vinkattiin että eläkeläiset toivovat tapahtumia päiväsaikaan 

 
7. Toimintasuunnitelma 2025 

 
Täydennettiin toimintasuunnitelmaa (liite). Todettiin, että kaupungin 
hallintosääntöä ollaan päivittämässä loppuvuoteen mennessä. 
 

8. Tulevat tapahtumat 
● Leena Sorjonen ja Hilkka Knuuttila osallistuvat Helsingissä 
Vanhalla ylioppilastalolla 30.10.2024 järjestettävään 
Vanhusneuvostopäivään. 
 

9. Terveiset kaupungin eri lautakunnista 
 
Ove Blomqvist, Ros-Mari Aarttila ja Kirsti Hiltunen osallistuivat 
10.10.2024 nuorisovaltuuston tapaamiseen ja kokemus oli hyvä. 
Yhteisiä kokouksia on suunnitteilla tulevaisuudessakin.  
 

10. Terveiset hyvinvointialueen vanhusneuvostosta 
 
Leena Sorjonen kertoi kuulumisia hyvinvointialueelta: 
hyvinvointialue jakoi 100.000 euroa järjestöavustuksia alueelle. 
Hän kertoi myös mittavista säästötoimenpiteistä, joista pitää 
päättää lähiaikoina. Monia yksiköitä pienillä kunnilla ollaan 
lakkauttamassa, mikä vähentää automaattisesti tehostetun hoidon 
paikkamääriä. Aluevaalit järjestetään huhtikuussa samaan aikaan 
kuntavaalien kanssa, saadaanko vaaliehdokkaita tietäen miten 
tiukkoja taloudellisia aikoja eletään?  
 

11. Muut asiat 
o Päätettiin ilmoittaa Tuusulaan, että vierailupäivä on 5.3. 
o Käytiin läpi palaute vanhustenviikosta. Todettiin lisäksi, että 

Anneli Saariston konsertti oli onnistunut, viikolla kiva 
tunnelma ylipäätään ja Jorma Wiitakorven 
aloituspuheenvuoro ja myöhempi lehtikirjoitus olivat 
erinomaisia 

o Soili Koskelainen ehdotti, että ensi vuonna 
Vanhustenviikolla järjestetään työpaja, johon pyydetään Pia 
Angeria opettamaan kädentaitoja vanhuksille. 
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o Anja Luoma muistutti, että vanhusneuvostonkin pitää tehdä 
kannanotto palveluverkkosuunnitelmaan. Anja työstää 
Soilin, Hilkan ja Leenan kanssa version, johon kaikki 
neuvoston jäsenet saavat ottaa kantaa. Se lähetetään 
Porvoon kaupungin kirjaamoon. 

o Anja Luoma ehdotti, että järjestetään tammikuussa kaikkien 
eläkeläisyhdistysten ja veteraanijärjestöjen puheenjohtajien 
yhteinen keskustelutilaisuus aiheena järjestöjen yhteinen 
esitys kaupungille. Esityksenä, että kaikille +65 järjestetään 
mahdollisuus osallistua kuntouttavaan ohjattuun salitreeniin. 
Vanhusväestö lisääntyy kovaa vauhtia ja tuplaantuu 
muutamassa vuodessa. Meille ei riitä hoitajia eikä 
hoitopaikkoja ja siksi on tehtävä erityinen ohjelma kunnon 
ylläpitämiseksi.  
Luoma kertoi olleensa Seurakunnan järjestämässä 
Edunvalvontavaltuutus ja ”Huijausillassa”. Näistä Luoma 
haluaa keskustella yhteisessä tilaisuudessa.  

o Nettihuijaukset. Huijaukset ovat lisääntyneet valtaisasti ja 
yhdistysten jäseniä pitää tiedottaa ikävästä ilmiöstä. 

o Leena Sorjonen ehdotti, että helmikuussa organisoidaan 
yleisötilaisuus, johon kutsutaan Itä-Uudenmaan 
hyvinvointialueelta hyvinvointialuejohtaja Max Lönnqvist tai 
vastuualuejohtaja Kirsi Oksanen kertomaan taloudesta, 
paikkatilanteesta ja yksiköiden lopettamisesta. 

o 2024 kokouksien mahdolliset vierailijat: 
- Porvoon uusi kaupunginjohtaja Jani Pitkäniemi 28.11.  
- Porvoon valmius- ja riskienhallintapäällikkö Minna 
Ruolanto 01/2025 
- Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jorma Wiitakorpi 
02/2025 

 
Seuraava kokous 28.11.2024 klo 9.00. 

 
 

12. Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.10. 
 

 
 

Leena Sorjonen  Sirpa Hopeamaa 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjantarkastajat 
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Ove Blomqvist  Anja Luoma 

 
Liitteet 

 
toimintasuunnitelma 2025 
 

 


